



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№12-1/279

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and with reference to Secretariat's note № 12-1/129emb dated 11 March 2021 has the honour to forward the revised programme and organisational information on event by the Republic of Kazakhstan in Military-Political dimension on **11 August 2021**.

*Enclosure:
as stated, on 8 p.*

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 19 May 2021



**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA**



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№12-1/279

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и, ссылаясь на ноту Секретариата № 12-1/129emb от 11 марта 2021 года, имеет честь препроводить пересмотренную версию программы и организационной информации о мероприятии Республики Казахстан в военно-политическом измерении, запланированном на **11 августа 2021 года**.

*Приложение:
упомянутое,
на 8 л.*

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Нур-Султан, 19 мая 2021 г.



**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

Қосымша:
аталған _ п.

Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (АӨСШК) Хатшылығы АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіре отырып, және Хатшылықтың 2021 жылғы 11 наурыздағы № 12-1/129emb нотасына сілтеме жасай отырып, **2021 жылғы 11 тамызда** өтетін әскери-саяси өлшемдегі Қазақстан Республикасының іс-шарасы бойынша қайта қаралған бағдарлама мен ұйымдастырушылық ақпаратты жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Нұр-Сұлтан қаласы, 2021 жылғы 19 мамыр

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ ЖӘНЕ
СЕНІМ ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**

Concept Paper
Seminar on Development of Military-Political Dimension
with the focus on Peacekeeping Capacity of
the Armed Forces of the Republic of Kazakhstan

Introduction

One of the priority objectives of CICA is to implement Confidence Building Measures in the Military-Political Dimension in an effort to prevent armed conflicts.

The Republic of Kazakhstan, as a Coordinator of CICA's Military-Political Dimension, plans to organize a seminar on CICA's Military-Political Dimension development.

Subject matter: "Prospects for Development and Cooperation in the Military-Political Dimension of CICA".

Purpose: to discuss further implementation of Confidence Building Measures under the Military-Political Dimension of the CICA Catalogue of CBMs; to strengthen cooperation aimed at maintaining peace, stability and security in Asia.

Date and Venue:

- 11 August 2021 at 14.00 hours Nur-Sultan time (*08.00 hours GMT*);
- Nur-Sultan, National Defense University named after the First President of the Republic of Kazakhstan – Elbasy.

Format: hybrid

Participants: one representative of each CICA Member State's defense agencies.

Items to be discussed: the upcoming event will serve as a platform to discuss further development of cooperation by elaborating multilateral approaches to ensure peace, security, stability in the region and necessary steps to enhance the Military-Political Dimension of CICA.

Working languages: English, Russian (simultaneous interpretation).

Expected order of speakers:

- Seminar opening;
- Welcome address by the Deputy Defense Minister;
- Welcome remarks by a representative of the Ministry of Foreign Affairs;
- Welcome remarks by the Executive Director of the CICA Secretariat;
- Welcome remarks by the CICA Member States' representatives;
- Presentation by the Russian Federation – "Russia's Experience in Developing an International Arms Control System";

-Presentation by the Republic of Turkey – “Turkey’s Experience in the Implementation of CBMs in the Military-Political Dimension of CICA” (Co-coordinator of CICA’s MPD);

- Presentation by the Republic of Kazakhstan – “Kazakhstan’s Experience in the Implementation of International Treaties and Agreements in the field of Arms Control”;

- Presentation by the CICA Secretariat – “Collaboration of CICA with International Organizations on the Implementation of Confidence Building Measures to Ensure Security in Asia”.

The peacekeeping capacity of the Armed Forces of the Republic of Kazakhstan will be presented by a video at a formal dinner.

Organizational aspects

General recommendations to participants arriving from capitals.

1. To participate in the seminar, please respond to the relevant letter of invitation **no later than July 15, 2021**. The following information to be submitted in the letter of response: full name, title, rank, gender, citizenship, date and place of birth, passport type, passport number, date and place of issue, expiry date.

2. Each participant shall apply for an entry visa at the diplomatic representation of Kazakhstan; in the absence of Kazakhstan’s diplomatic representation, the information on a participant and the associated visa support request to be addressed to the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan through the diplomatic channels well in advance (no later than 30 days before the seminar) via a note verbale.

3. The air ticket cost shall be borne by the sending party.

4. Costs associated with the transportation within the host country, accommodation and meal allowance in respect of all seminar participants shall be borne by the receiving party (not more than three days for a participant).

General guidelines for travelers visiting the Republic of Kazakhstan in times of epidemic crisis.

1. All visitors arriving to the Republic of Kazakhstan shall provide a Certificate of a negative PCR test result (in Russian or English languages); the certificate shall be valid to a date not exceeding 3 days (72 hours) on the date of arrival to the Republic of Kazakhstan.

2. Each participant must be immunized against the coronavirus infection and shall provide the relevant certifying document (vaccine passport); however, the vaccinated individuals still need to provide PCR test certificates.

3. Participants without a relevant vaccine certificate and a negative PCR test certificate will be denied entry into the country.

4. All visitors arriving to Kazakhstan are subject to thermometry, questionnaire survey.

5. Any visitors with high temperature will be isolated in a facility for infectious diseases, irrespective of whether they have relevant vaccine Certificate or document certifying the immunization against COVID-19.

6. Visitors with the positive laboratory test results will be admitted to a facility for infectious diseases.

General guidelines on prevention of the coronavirus infection

1. Respiratory type mask to be used over the course of the seminar while indoors.
2. Social distancing must be maintained.
3. Handshaking or other forms of close contact must be avoided.
4. Speakers are allowed to deliver their remarks at a minimum distance of three meters from the front row of listeners if a presentation exceeds 30 minutes.
5. The seating arrangement must be adequately spaced.
6. To use non-contact thermometers, hand sanitizers at the entrance of a building.

PROGRAMME

Seminar “Prospects for Development and Cooperation in the Military-Political Dimension of CICA”
(Nur-Sultan, 11 August 2021)

10 August (Tuesday)

Registration of Seminar Participants

11 August (Wednesday)

13.00 – 13.15	The seminar participants meet at a hotel
13.15 – 14.00	Ground transportation to the NDU named after the First President - Elbasy
14.00 – 15.00	Seminar opening: <ul style="list-style-type: none">- Welcome address by the Deputy Defense Minister;- Welcome remarks by a representative of the Ministry of Foreign Affairs;- Welcome remarks by the Executive Director of the CICA Secretariat;- Welcome remarks by representatives from CICA Member States (to be determined).
15.15 – 15.30	Group photograph
15.30 – 15.50	Coffee-break
15.50 – 16.10	Presentation by the Russian Federation “Russia’s Experience in Developing an International Arms Control System”.
16.10 – 16.30	Presentation by the Republic of Turkey “Turkey’s Experience in the Implementation of CBMs in the Military-Political Dimension of CICA”.
16.30 – 16.50	Presentation by the Ministry of Defense of the Republic of Kazakhstan “Kazakhstan’s Experience in the Implementation of International Treaties and Agreements in the field of Arms Control”.
16.50 – 17.20	Coffee-break
17.20 – 17.40	Presentation by the CICA Secretariat “Collaboration of CICA with International Organizations on the Implementation of Confidence Building Measures to

	Ensure Security in Asia”.
17.40 – 18.00	Transfer to a restaurant
18.00 – 20.00	<p>Formal dinner for the CICA seminar participants</p> <p>Demonstration of Peacekeeping Capacity of the Armed Forces of the Republic of Kazakhstan (<i>a video to be played</i>)</p> <p>Exchange of souvenirs</p> <p>The seminar participants depart</p>
	<p>Contact details: Centre on Arms Control and Provision of Inspections of the Ministry of Defense of the Republic of Kazakhstan.</p> <p>Tel/fax: +7-7172-57-01-05 (Nur-Sultan), e-mail: kazvc@mod.gov.kz, r.saidinov@mod.gov.kz</p> <p>*Subject to change</p>



Концепция проведения Семинара по развитию военно-политического измерения СВМДА с демонстрацией миротворческого потенциала ВС РК

Введение

Одной из приоритетных задач СВМДА является реализация принципа мирного урегулирования конфликтов и мер доверия военно-политического измерения СВМДА.

Республика Казахстан, как координатор военно-политического измерения СВМДА, в целях расширения сотрудничества в данной сфере планирует организовать Семинар по развитию военно-политического измерения СВМДА.

Тема семинара: «Перспективы развития и сотрудничества в сфере военно-политического измерения СВМДА».

Цель семинара: Обсуждение вопросов дальнейшей реализации мер военно-политического измерения Каталога мер доверия СВМДА, укрепление взаимного сотрудничества, направленного на обеспечение мира, стабильности и безопасности в Азии.

Дата и место проведения:

- 11 августа 2021 года в 14:00 часов по времени города Нур-Султан, (08.00 часов GMT);

- г.Нур-Султан, Национальный университет обороны имени Первого Президента Республики Казахстан – Елбасы.

Формат проведения: гибридный.

Участники: по одному представителю оборонных ведомств государств-членов СВМДА.

Планируемые вопросы для обсуждения:

В рамках предстоящего мероприятия будут обсуждаться вопросы по дальнейшему развитию и укреплению сотрудничества путем выработки многосторонних подходов к обеспечению мира, безопасности, стабильности и необходимых шагов по развитию военно-политического измерения СВМДА.

Языки мероприятия: английский, русский (синхронный перевод).

Планируемый регламент:

- Открытие семинара;
- Выступление заместителя Министра обороны с приветственным словом;
- Выступление представителя МИД РК;
- Выступление Исполнительного директора Секретариата СВМДА;
- Выступления представителей государств-членов СВМДА;
- Презентация от Российской Федерации. Тема выступления: «Опыт России в развитии международной системы контроля над вооружениями»;

- Презентация от Турецкой Республики. Тема выступления: «Опыт Турции в организации и выполнении военно-политического измерения СВМДА» (со-координатор ВПИ СВМДА);

- Презентация от Республики Казахстан. Тема выступления: «Опыт Казахстана в реализации международных договоров и соглашений в области контроля над вооружениями»;

- Презентация от Секретариата СВМДА. Тема выступления: «Взаимодействие СВМДА с международными организациями в рамках мер доверия и безопасности».

Демонстрация миротворческого потенциала ВС РК в ходе рабочего ужина (*показ имиджевого видеоролика*).

Организационные условия

Общие рекомендации для участников прибывающих из столиц.

1. Для участия в семинаре необходимо направить ответ на приглашение **не позднее 15 июля 2021 года**. В ответе необходимо указать паспортные данные участника (имя, фамилия, звание, пол, гражданство, дата и место рождения, тип паспорта, номер, дата и место выдачи паспорта, дата окончания срока действия).

2. Участнику необходимо оформить въездные визы в дипломатических представительствах Казахстана в стране пребывания. В случае отсутствия дипломатического представительства Казахстана, направлять вербальную ноту с данными участника семинара заблаговременно (как минимум за 30 дней до начала семинара) в адрес МИД РК по дипломатическим каналам, об оказании содействия в оформлении виз по прибытию в город Нур-Султан.

3. Авиа перелет за счет направляющей стороны.

4. Транспортировка внутри страны, расходы по проживанию и питанию участников семинара за счет принимающей стороны (на одного представителя не более трех суток).

Общие правила пересечения государственной границы РК в условиях эпидемиологической обстановки.

1. Все прибывающие лица, при пересечении государственной границы Казахстана обязаны представить Справку с отрицательным результатом теста на КВИ методом ПЦР (на русском или на английском языке), дата выдачи результата которого прошло не более 3 суток (72 часа) на момент пересечения государственной границы Казахстана.

2. Участник должен быть вакцинирован против КВИ и иметь соответствующий документ (паспорт здоровья) для ее подтверждения, однако наличие вакцинации против КВИ не освобождает иностранца от предъявления ПЦР-справки.

3. Участникам, не имеющим свидетельства о вакцинации и отрицательного ПЦР-теста, будет отказано во въезде в Казахстан.

4. Все прибывающие лица, при пересечении государственной границы Казахстана проходят термометрию, анкетирование.

5. Прибывшие лица с повышенной температурой тела, независимо от наличия Справки и документа о вакцинации против КВИ подлежат изоляции в инфекционном стационаре.

6. Прибывшие лица с положительным результатом лабораторного обследования на КВИ, госпитализируются в инфекционный стационар.

Общие рекомендации участникам семинара по профилактике КВИ

1. Использование медицинских масок респираторного типа в течение всего периода пребывания в помещении, в котором проводится семинар.

2. Соблюдение социального дистанцирования.

3. Исключение рукопожатий либо других форм прямого контакта.

4. При продолжительности выступления более 30 минут и нахождения на расстоянии не менее 3 метров от первого ряда участников, спикерам допускается выступление без использования средств защиты.

5. Рассадка участников семинара в зале с соблюдением социальной дистанции.

6. На входе в здание, провести бесконтактную термометрию, обработать руки с антисептическими средствами.

ПРОГРАММА
проведения семинара по развитию военно-политического измерения СВМДА
 (г. Нур-Султан, 11 августа 2021 года)

10 августа, (вторник)

Регистрация участников семинара.

11 августа, (среда)

- | | |
|---------------|---|
| 13.00 – 13.15 | Сбор участников семинара в гостинице. |
| 13.15 – 14.00 | Переезд в НУО имени Первого Президента – Елбасы. |
| 14.00 – 15.15 | Открытие семинара:
- Приветственное слово Заместителя Министра обороны РК;
- Приветственное слово представителя МИД РК;
- Приветственное слово Исполнительного директора Секретариата СВМДА;
- Приветственное слово государств-членов СВМДА (<i>подлежит уточнению</i>). |
| 15.15 – 15.30 | Групповое фотографирование. |
| 15.30 – 15.50 | Кофе-брейк |
| 15.50 – 16.10 | Презентация от Российской Федерации.
«Опыт России в развитии международной системы контроля над вооружениями». |
| 16.10 – 16.30 | Презентация от Турецкой Республики.
«Опыт Турции в организации и выполнении военно-политического измерения СВМДА». |
| 16.30 – 16.50 | Презентация от Министерства обороны Республики Казахстан. «Опыт Казахстана в реализации международных договоров и соглашений в области контроля над вооружениями». |
| 16.50 – 17.20 | Кофе-брейк |
| 17.20 – 17.40 | Презентация от Секретариата СВМДА.
«Взаимодействие СВМДА с международными организациями в рамках мер доверия и безопасности». |
| 17.40 – 18.00 | Переезд в ресторан. |
| 18.00 – 20.00 | Рабочий ужин для участников семинара СВМДА
Демонстрация миротворческого потенциала ВС РК
(<i>показ имиджевого видеоролика</i>).
Обмен сувенирами |

Убытие участников семинара согласно рейсов

Контактные данные: Центр по контролю над вооружениями и обеспечению инспекций Министерство обороны Республики Казахстан.

Тел./факс: +7-7172-57-01-05 (Нур-Султан), e-mail: kazvc@mod.gov.kz, r.saidinov@mod.gov.kz.

* В ходе подготовки возможно будут внесены изменения.